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A Pick Szeged Szalá-
migyár és Húsüzem Rt. 
azon kevés é le lmiszer -
ipar i cég közé tar tozik , 
m e l y e k n e k az e l m ú l t 
években is sikerült elke-
rülni a nagyobb termelé-
si és gazdá lkodás i hul-
lámvölgyeket. Bizonyára 
nagy szerep jutott ebben 
h í r n e v e s és p i a c k é p e s 
t e r m é k ü k n e k , a P i ck 
szaláminak. Ez azonban 
nem jelenti azt. hogy ül-
hettek és ülhetnek a ba-
b é r j a i k o n . P é l d a k é n t 
emlí thet jük a mai alap-
a n y a g h i á n y o s i d ő k e t , 
amikor nem könnyű vá-
góállathoz jutni , s a fel-
szökött felvásárlási árak 
is k i f e j ez ik a keres le t i 
piacot. A tervszerűség és 
kiszámíthatóság fontos-
ságát felerősí t ik ezek a 
f e j l e m é n y e k , s úgy tű-
n ik , a b iz tonságos te r -
melés é r d e k é b e n a cég 
á l d o z n i és h a j l a n d ó a 
hosszútávú pa r tne rkap-
csolatok kiépítésére. 

A Pick k lubjában tegnap 
megtartott tanácskozáson a ter-
melői kör reprezentánsai mel-
lett részt vettek az érintett ér-
dekképviseleti szervezetek is. 
E fórumon születtek meg a jö-
vő évi szerződéses kapcsolatok 
körvonalai. Az előzményekhez 
tartozik, hogy a gyár, a kister-
melők képviselői , főállat te-
nyésztők és az érdekképvisele-
tek szakbizottsági keretek kö-
zött, együtt készítették elő a 
tervezetet. így most termelői 
oldalról rózsaszínnek tűnő kép 
sejlik fel. 

Bihari Vilmos vezérigazgató 
elmondta, hogy az ideihez ha-
sonlóan jövőre is félmillió ser-
tés kívánnak levágni. Ennek 
közel fele a szaláminak való 
koca és nagysúlyú sertés. A 
feltételek '96-ra teremthetők 
meg 600 ezer sertés feldolgo-
zására. A jó minőségű hússer-
tés arányát ösztönző árakkal 
kívánják növelni. Nemcsak ér-
zelmi kérdés, gazdasági szá-

mítások is alátámasztják, hogy 
megyénk termelőinek megnye-
rése és megtartása a cég el-
sődleges érdeke. 

Jövő évre, az úgynevezett 
EUROP minősítés kötelező be-
vezetésének időszakára már 
most meghirdették az államit 
meghaladó, Pick garantált árat. 
A sarokszám az 52 százalékos 
színhúst tartalmazó U kategó-
ria k i lónként i 135 fo r in t j a , 
szemben az állami 98-cal. A 
viszonyításhoz tartozik, hogy 
ma 153 forintért kapható csak 
meg ez a minőség. A plusz és 
mínusz, százalékos eltérések 
forintban is kifejeződnek. A 
termelők is tudják, hogy pil-
lanatnyi hullámhegyre nem le-
het alapozni, így elfogadható-
nak találták a felkínált össze-
get. 

A minőség szerinti, szektor-
semleges árhoz kétség sem fér-
het, de egyéb szempontok mi-
att vállalják a megkülönböz-
tetést. Kistermelői sertéseknél 
harmadik éve él a többéves fel-
ár. amely most 3 forintra rúg-
hat. A nagysúlyú sertésekért, 
melyet elsősorban kistermelők 
tartanak, 120 forintot kínálnak 
jövőre. A minőségi sertést elő-
állító nagygazdaságokat úgy 
kívánják rávenni a tovább tar-
tásra, hogy a gazdaságban ad-
dig elért átlagárral szinkronban 
lévő összeget fizetnek. Azok, 
akik csak a Picknek szállíta-
nak, évvégén kilónként plusz 1 
forintot kapnak. 

A nemzetközi minőségbiz-
tosítási rendszer bevezetését és 
alkalmazását könnyíti, ha mi-
előbb kialakul a törzs szállítói 
kör. Az integrációs vonal erő-
sítésébe a cég banki háttérrel is 
beszáll. Emellett a Hódmező-
gazda Rt.-vei nemrégiben kö-
tött megállapodás értelmében a 
jó minőségű és elfogadható áru 
takarmányel lá tásba is bese-
gítenek. 

Az érdekképviseletek sze-
rint a szerződés lényeges pont-
ja az évközi árigazításra tett 
ígéret, melynek lehetőségeivel 
egy szervezett termelői kör él-
ni is tud. 

T. Sz. I. 

A piac adott, a legnagyobb fejtörést az okozza a Picknek, hogy mennyit költsön a Herzre. (Fotó: Nagy László) 

• Pick számtan: 1994 = 1,4 millárd forint 

„lói jött a forintleértékelés" 

• A magyar húsiparnak idén is 
több milliárd forint lesz a vesz-
tesége, egy tőzsdei cég, mint a 
Pick azonban nem engedheti 
meg magának, hogy beletar-
tozzon ebbe a sorba. Nem is 
tartozik: erre az évre 1,4 mil-
liárd forint eredményt tervez-
tek. Mint Vámosi Lukács gaz-
dasági igazgatótól megtudtuk, 
az idei I-11I. negyedéves ada-
tok időarányosak, azaz megkö-
zelítik az egymilliárd forintot. 
És a Pick tulajdonosai pénz-
ügyi befektetők, igazából csak 
erre a számra koncentrálnak. 
Arra kevésbé, hogy az élőállat 
kilója időközben 100 forintról 
150-re emelkedett, gazdálkodja 
ki a cég a magasabb felvásár-
lási árat. 

A részvény tőzsdei árfolya-
ma mostanában beállni látszik 
úgy hétezer forintra, s ezzel lé-
nyegében elégedettek a picke-
sek. Az emelkedő eredmény év 
végére valószínűleg emelkedő 
részvényárfolyamban jelent-
kezhet. Mindehhez természete-
sen jól jött az a bizonyos 8 szá-
zalékos forintleértékelés, a je-
lentős részben exportra termelő 
Picknél ez önmagában száz-
milliós tétel. Tervezték is a fo-
rintleértékelést, év végére 110 

forintos dollárral számoltak, s 
úgy tűnik, nem is tévedtek túl 
sokat. 

Október 23-27-e között Pá-
rizsban mutatkozik be a Pick, a 
SIAL '94 Európa második - ha 
nem az első - élelmiszeripari 
szakkiállítása. Kétévente ren-
dezik, párja a németországi 
ANUGA. Az „A" kategóriás 
kiállítás a magyar kormány ál-
tal támogatott, a Pick a hazai 
standon belül önálló területen 
jelentkezik. A hagyományos 
húzóterméken, a szalámin kí-
vül az újdonságnak számító 
Pusztastolz-család, valamint az 
aromás szalámik számíthatnak 
nagyobb figyelemre. 

Egy másik kiállításra is ké-
szül a Pick, mégpedig a Fooda-
pestre. Ezen időszak alatt ün-
neplik a cég 125. születésnap-
ját, melynek egyik csúcspontja 
a Szegedi Nemzeti Színház no-
vember 25-i díszelőadása lesz. 

Sok szakember- vendéget vár-
nak erre az eseményre a buda-
pesti kiállításról. A Foodapest 
te rmékdí jára az ú jdonságok 
közül az egész és szeletelt Ju-
bileumi karajt, illetve a tarját, 
valamint a Gourmand sonka-
családot nevezték, az utóbbit 
olivás, mazsolás, zöldborsos 
kivitelben. 

A P i ck -hé tköznapokban 
1600 sertést vágnak naponta, 
ez azonban nem fedezi az igé-
nyeket , így mind ser tésből , 
mind marhából importra szo-
rul a cég. A felvásárlások nagy 
része szerződésekkel lefedett, 
mindez azonban a megemelke-
dett árak mellett sem elegendő 
a teljes kapacitáshoz. 

A közvetlen fogyasztói kap-
csolat j av í t á sa é rdekében a 
Pick egyre bővíti saját áruház-
láncát, Szegeden a Nagyáruház 
melletti, a Mars téri. valamint a 
Maros utcai után nemrégiben 

adták át a gyár mögötti „Nagy-
kereskedők Házát". Budapes-
ten a Kossuth téren, a Város-
ház utcában, a Herz gyár mö-
gött már működik a márkaáru-
ház, november elején pedig a 
Tolbuhin úti vásárcsarnokban 
nyílik a legújabb. További egy-
ségek árulják a Pick-terméke-
ket Révfülöpön, illetve Szent-
endrén, de jövőre á tadják a 
már épülő kecskeméti húsáru-
házat is. 

A nemrég vásáro l t Herz 
Szalámigyár április elsejétől 
működik önál lóan, az alap-
anyagot azonban a szegedi vá-
gások biztosítják. A piac adott, 
a legnagyobb fejtörést az okoz-
za a Picknek, hogy mennyit 
költsön a Herzre. Úgy tűnik, 
elsősorban a fehérvonalra kon-
centrálnak, 3-400 millió forint 
beruházás mindenképpen szük-
séges. 

S z e g e d - — 
Szalámigyár és Húsüzem 

• Szegeden garantált az ár 

A „hosszútávfutó" 
szalámigyár 

• Amikor a Pick Rt. hosszas 
tárgyalások és latolgatás után a 
szegedi NB l-es férfi kézilab-
dacsapat támogatása mellett 
döntött, dr. Vámosi Lukács, a 
részvénytársaság gazdasági 
igazgatója így érvelt. 

- A Pick Rt. nem középsze-
rű vállalat, azonban mégis úgy 
érezte a cég vezetése, hogy a 
tőzsdei bevezetéshez nem elég 
csak külföldön reklámhadjára-
tot folytatni, azt át kell ültetni a 
hazai viszonylatokra is. Kam-
pányunk célja az, hogy forgal-
munk növekedjen és nevünk 
minél többször forogjon. Be-
láttuk, a hagyományos reklá-
mozási fogásokon kívül szük-
ségünk van olyasvalamire is, 
ami állandó mozgásban tartja a 
Pick nevet. A legjobb lehető-
ségnek mutatkozott a sport te-
rülete, olyan csapat kiválasztá-
sa, amely szintén nem elégszik 
meg a középszerűséggel. így 
jutottunk el a szegedi kézilab-
dásokhoz. A két vezető, Kővá-
ri Árpád és Teimel Zoltán, pe-
dig biztosíték volt mind erköl-
csi, mind pedig szakmai téren 
- nyilatkozta a gazdasági igaz-
gató. 

A Pick Rt. jó lóra tett, hi-
szen a kézilabdacsapat először 
bronzérmes lett a hazai bajnok-
ságban, majd tavaly a második 
helyen végzett. Ráadásul a Ku-
pagyőztesek Európa Kupájá-
ban is egészen jól menetelt a 
Kővár i - l egénység , ugyanis 
csak a későbbi győztes, a Bar-
ce lona akadá lyoz ta meg a 
döntőbejutást. 

- A klub vezetése termé-
szetesen nagy sikernek köny-
veli el a csapat KEK szereplé-
sét, ráadásul ezzel nemcsak kö-
zönségünket szolgáltuk ki, ha-

Ászok nélkül nem lehet bajnokcsapatot csinálni 

A középszerűség kizárt 
nem maximálisan teljesítettük 
a Pick Rt. e lvárása i t is -
fejtegette Teimel Zoltán, a Pick 
Szeged spo r t i gazga tó j a . -
Egyébként a szalámigyár és a 
szakosztály között kimondot-
tan üzleti kapcsolat van. Azaz 
pontosan tudjuk, hogy teljesít-
ményeinkért mi jár. 

• A múltban hiába voltak 
szponzori szerződések. A 
legtöbbször panaszkodtak 
az egyesületek, hogy nem 
kapják időben a megígért 
pénzeket. 
- Természetesen én is ta-

pasztaltam a múltban ezeket a 
p roblémákat , azonban a mi 
kapcso la tunkban ilyen nem 
fordulhat elő. Eddig mindig -
szinte percre pontosan - meg-
kaptuk azokat az összegeket, 
amit a szerződésben leírtunk. 

Nem attól függ a pénz átutalá-
sa. hogy a gazdaságisnak jó 
vagy rossz kedve van. 

• A második és harmadik 
hely után a közvélemény 
azt várja, hogy a Pick Sze-
ged bajnokságot nyerjen. 
Mit szól ehhez a kívánság-
hoz? 
- Gondolhatja, hogy mi is 

nagyon szeretnénk, ha egyszer 
ba jnokcsapa to t köszönthe t -
nénk. Ehhez viszont megfelelő 
j á tékosá l lomány szükséges , 
ami pénz függvénye. Nagy ve-
télytársainkkal, a Fotex-Veszp-
rémmel és az Elektromossal 
még mindig nem tudun lépést 
tartani, ugyanis a költségveté-
sük többszöröse a mienknek. 

• A Pick Rt. sem lépett fel 
olyan igénnyel, hogy ezt a 
bajnokságot meg kelI nyerni? 

- N e k ü n k 1996. június 30-ig 
élő szerződésünk van a Pick-
kel. ami pontosan tartalmazza 
az e lvárosakat is. Egyelőre 
csak az első három hely vala-
melyikét kell megszereznünk 
és a nemzetközi kupában kell 
minél tovább jutni. Ha a Pick 
Rt-nek olyan igénye támadna, 
hogy mindenképpen bajnok-
csapatot szeretnének, akkor bi-
zony új szerződést kellene köt-
ni, hiszen mint említettem, an-
nak sokkal nagyobb az anyagi 
vonzata is... - mondta Teimel 
Zoltán. 

Amikor mindenk i óha já t 
említettem dr. Vámosi Lukács-
nak egyáltalán nem lepődött 
meg. 

- Persze, hogy mindenki azt 
szeretné, ha bajnokcsapat len-
ne a Pick Szegedből - vála-
szolta. - Csakhogy a meré-
szebb tervek megvalósításához 
városi összefogás szükséges... 

Cs. Gát László 


